
Referat fra møde den 15. januar 2024 i Arbejdsgruppen vedr. udlevering af 
ortoser til børn med cerebral parese 
  
Deltagere:  
Kristine Lindeneg Drejø, Kirsten Nordbye-Nielsen, Gija Rackauskaite, Martin Gottliebsen, 
Tatiana Hjorth Sørensen, Jonas Thor Björnsson, Katrine Møller Klausen, Bibi Mundbjerg, Janne 
Harrestrup, Annie Dahl Rasmussen, Linda Bonde Kirkegaard og Charlotte Jensen. 
  
Afbud: 
Louise Krarup Lyngsøe, Emma Schäfer Bak, Peter Hansen, Julie Mosbæk Fisker og Anne 
Ravnslund. 
  
 
Bordet rundt: 
Bibi Mundbjerg: De har gode erfaringer med prøvehandlingen. Det fungerer godt til CPOP-
konsultationerne. 
 
Katrine Møller Klausen: Forældre og medarbejdere er glade for prøvehandlingen. De er 
opmærksomme på at tydeliggøre det frie valg af bandagist til CPOP-konsultationerne.  
 
Kirsten Nordbye-Nielsen: Der var 22 henvisninger i 2023 fordelt på de 4 hospitaler. Der er 
gode erfaringer med prøvehandlingen. Kirsten forventer, at lægerne og de kommunale 
medarbejdere sparer tid. Kirsten og sekretærerne bruger til gengæld mere tid på 
administration.  
 
Janne Harrestrup: Janne omtalte en sag om en dropfodsskinne, hvor det er et halvt år siden, 
at barnet var til CPOP-konsultation. En ny dropfodsskinne er ikke omfattet af prøvehandlingen, 
førend den er blevet drøftet på en CPOP-konsultation under prøvehandlingen. Kommunen har 
givet afslag på en skinne. Ankestyrelsen har givet kommunen medhold. Hospitalet må derfor 
vurdere, om der er tale om et behandlingsredskab. 
 
Det blev drøftet, hvordan vi håndterer de sager, hvor den kommunale terapeut ikke er med til 
CPOP-konsultationen. Dette sker bl.a., hvis barnet hjemmetrænes af en privatpraktiserende 
fysioterapeut. Det blev aftalt, at børnene kun er omfattet af prøvehandlingen, hvis en 
kommunal terapeut deltager i CPOP-konsultationen. Kommunerne opfordres til at være OBS på  
børn, der hjemmetrænes, og forsøge at få en kommunal terapeut med til CPOP-
konsultationerne (forarbejde ift. at få informeret forældrene), så flest mulige bliver omfattet af 
prøvehandlingen.  
 
 
Økonomi: 
Vi vil følge økonomien. 
 
Indvidere er der sendt følgende fakturaer til kommunerne: 
 
Ikast-Brande   2.757,00  
Aarhus  25.191,25 
Skanderborg    3.115,00 
Favrskov    3.446,25 
Silkeborg    1.700,00 
Viborg  25.191,25 
Holstebro  22.706,26 
 
 
 



Spørgeskema: 
Svarene i spørgeskemaet bekræfter den antagelse, der ligger bag prøvehandlingen. 
 
 
Evt.: 
Ministerierne har endnu ikke svaret på vores anmodning om at igangsætte prøvehandlingen. Vi 
har politisk mandat fra Sundhedssamarbejdsudvalget til at fortsætte. 
 
Det blev drøftet, om Kirsten Nordbye-Nielsen og sekretærerne skal registrere den ekstra tid, 
de bruger på prøvehandlingen. Det blev aftalt, at vi estimerer tidsforbruget, når vi evaluerer 
prøvehandlingen. 
 
Næste møde afholdes den 11. marts.  
 
 
Referent: Charlotte Jensen 
 
 


